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NOVINARKA: Dober večer voščim, spoštovani gledalci in cenjene gledalke. Člani vladnega kabineta se 
danes in jutri mudijo na obisku na Koroškem. V dveh dneh se bodo srečali s predstavniki političnega, 
gospodarskega in družbenega življenja. Predsednik vlade Janez Janša se je nocoj ustavil tudi v Ravnah 
na Koroškem. Natančneje v studiu K2 in ob tej priložnosti mu voščim dobrodošlico. Pozdravljeni. 
  
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dober večer. 
 
NOVINARKA: Predsednik vlade Janez Janša morda najprej nekaj vtisov z današnjega obiska na 
Koroškem. Skupaj z ministri ste se najprej srečali na Ravnah na Koroškem na delovnem posvetu. Kakšen 
je pravzaprav bil današnji dan? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ti obiski so po svoje naporni. Po svoje pa zelo prijetni in koristni. 
Prijetni zato, ker se srečamo s številnimi državljankami in državljani, nosilci razvoja najbolj odgovornimi, ki 
v posamični regiji skrbijo za to, da gredo stvari naprej. Koristni pa zato, ker se na licu mesta veliko stvari 
da rešit, se dogovoriti, uskladiti. Ta obisk na Koroškem je drugi - je obisk v drugem krogu, ki ga vlada dela 
po slovenskih regijah. Tako da najprej preverimo kaj se je spremenilo v dveh letih - kaj od tistega, kar 
smo se dogovorili je že narejeno in kaj od tega, kar smo se dogovorili dolgoročno - če stvari ni možno 
dokončati v letu ali dveh - je možno pri realizaciji prestaviti v neko višjo prestavo. Kar se Koroške tiče, je 
splošen vtis, pa tudi podatki to kažejo, da se je pokrajina v teh dveh letih dobro razvijala. Slovenija je 
sploh v zadnjih dveh letih beležila zelo hitro gospodarsko rast - še enkrat višjo kot je bila v prejšnjem 
štiriletnem obdobju. Tudi za štiri odstotne točke višja od povprečja Evropske unije. No, ampak v primerjavi 
s tem povprečjem se je Koroška še za odtenek hitreje razvijala. Tako da je zmanjšala zaostanek za 
povprečno razvitostjo Slovenije. Podatek, ki pa je najbolj razveseljiv, pa govori o tem, da se je 
brezposelnost na Koroškem v zadnjih dveh letih zmanjšala za več kot 32%. Ko smo danes obiskali prvo 
podjetje v Slovenj Gradcu, smo tam srečali drugo plat problema - ali pa druge vrste problem - kot je 
brezposelnost, kjer je pomanjkanje delovne sile določenih profilov - tehničnih, kar je v tem trenutku, ko 
gre za trg dela pa tudi za vprašanje pogojev in možnosti razvoja eden od hujših strukturnih problemov v 
Sloveniji. 
 
NOVINARKA: Gospodarske in razvojne možnosti koroške torej so še na široko odprte.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Težko bi rekel, da v vseh pogledih na široko, ker je razvoj 
omejen z nekaterimi danostmi in dejavniki. Eden od problemov, ki omejuje razvoj, hitrejši razvoj, ki sem 
ga ravnokar omenil je resen - pomanjkanje delovne sile. Še posebej v nekaterih panogah. Še posebej v 
kovinsko-predelovalni industriji recimo, kjer je bilo v zadnjem času ustvarjenih kar veliko novih delovnih 
mest, ovira nove investicije, nove načrte. Problem je strukturen. Čez noč ga zelo težko rešimo. V zadnjih 
petnajstih letih se je v Sloveniji področje tehničnih, naravoslovno-tehničnih, matematičnih profilov 
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usposabljanja, izobraževanja profilov za te poklice zanemarjalo. So bila leta, ko se je za nekatere 
družboslovne poklice oziroma profile vpisovalo tudi po 10-krat več dijakov in študentov, kot so bile 
dejansko potrebe in 10-krat manj na drugih področjih. Od leta 2006 ta trend počasi obračamo. Vsako leto 
se za kakšnih 20% poveča vpis na naravoslovno-tehnične usmeritve. Ampak preden bodo podjetja od 
tega dobila output in usposobljene ljudi bo trajalo nekaj časa. Za ta vmesni čas pa se seveda podjetja 
ozirajo po tujih delavcih. V letošnjem letu smo morali bistveno povečati kvoto delovnih dovoljenj za 
delavce, ki so bili teh omenjenih profilov izven Evropske unije. Še vedno je tu pritisk zelo velik. Skrajšali 
smo postopke. Dolgoročno to ni rešitev. Naš interes je, da tudi naš izobraževalni sistem na nek način 
sledi potrebam. Vendar pa je to vprašanje vrednot. Če starši govorijo otrokom, da mora študirat nekaj, da 
bo dobil zaposlitev v državni upravi recimo, kar je bil nek množičen primer in kar kažejo rezultati neke 
ankete, ki je bila izvedena pred leti, potem je to napačna smer. Ni v vseh evropskih državah tako. Pri nas 
pa so bile tukaj storjene strateške napake, zaradi katerih imajo sedaj podjetja programe, financirajo trg za 
svoje produkte, nimajo pa usposobljene delovne sile. Tudi Koroška se sooča s tem problemom. V 
naslednjih tednih bomo na vladi videli kaj se da storit za to, da pospešimo pridobivanje kadrov za te 
poklice. 
 
NOVINARKA: Zelo pereča je na Koroškem tudi prometna povezava. Kar zadeva prometno infrastrukturo, 
bi lahko celo rekli, da je to rak rana Koroške - slabe prometne povezave. O tretji razvojni osi se 
pravzaprav že zelo dolgo razpravlja. Pa vendar ob obisku vlade ne Koroškem leta 2005, ste govorili o 
prometni izolaciji regije. Od takrat do danes se ni kaj dosti spremenilo. Ali pač? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Tudi drugo leto se še ne bo kaj dosti spremenilo, ko gre za ta 
glavni problem, ker je stvar takšna kot ste dejali. Dolga leta ali pa dve desetletji se je govorilo o tretji 
razvojni osi - nihče pa ni nič naredil. Odločitev, da se gre v izvedbo tega projekta je dejansko padla šele 
pred dvema letoma ob prvem obisku vlade na Koroškem. Od takrat naprej stvari tečejo pospešeno. 
Spremenili smo celo zakonodajo o prostorskem načrtovanju in nekatere druge akte, ki bistveno 
skrajšujejo postopke za umeščanje infrastrukturnih projektov v prostor, kar je ključni problem. Ni najdaljši 
čas, ko gre za izgradnjo neke infrastrukture, čas gradnje - od takrat, ko se zasadi prva lopata pa do 
otvoritve nekega projekta običajno poteče bistveno manj časa kot pa od trenutka, ko se začne projekt 
načrtovat pa do trenutka, ko se zasadi prva lopata. Tukaj je ta problem enak. Vendar pa smo ravno v tem 
mesecu pred prvo pomembno odločitvijo v tem procesu. Od zadnjega obiska vlade so potekale priprave 
za predlaganje oziroma izbor variant. Narejene so študije, na podlagi katerih je tudi stroka povedala, 
katera trasa bi bila najboljša. Sedaj je ta predlog v reviziji neodvisnih institucij. Ta proces bo končan ta 
mesec in potem bo najustreznejša varianta po strokovni presoji predstavljena občinam Koroške regije. 
Potem se bo začel zelo delikaten čas ali postopek, v katerem se bo treba dogovoriti kje bo ta trasa šla. 
Tukaj že velikokrat ponavljam danes ta apel je treba gledati na umeščanje tretje razvojne osi v prostor z 
nekega recimo širšega pokrajinskega vidika. Ni toliko pomembno ali bo to en meter bolj levo ali bolj 
desno. Pomembno je, da bo to dejansko ne samo infrastrukturni projekt ampak razvojna os. Kar pomeni, 
da mora povezati na najbolj enostaven in okoljsko sprejemljiv način največji del pokrajine z avtocestnim 
križem. Do te odločitve, do te uskladitve mora priti v realnem času, čim prej je pač možno. Kljub temu pa 
si je treba nekaj časa vzeti za to in opravit resno razpravo. Morda bo pa kdo predstavil - poleg teh variant, 
na katerih se je delalo - za kakšen manjši del trase še kakšno kompromisno varianto ali predlog. Ne bi si 
pa želeli raznih iniciativ, ki blokirajo projekt, ker to je nekaj drugega. Imamo v Sloveniji par primerov, ko se 
je gradilo avtocestno omrežje, kjer odseki - med njimi recimo tako gorenjski kot dolenjski krak avtoceste - 
niso končani. Ne zato, ker bi bilo pomanjkanje denarja, ampak zato, ker je trajalo leta, da so se lokalni 
dejavniki zmenili, kje bo šla trasa. To je bilo treba potem presekati. Skratka, jaz si te situacije tukaj ne 
želim. Dolgo časa je trajalo, da se je projekt začel izvajati. Bilo bi sedaj škoda, da se ne izvede v realnem 
času. Skratka, ko govorimo o rokih in o času je vlada naredila vse. Ne samo, da skrajša čas za pripravo 
določenih stvari. Mi smo tudi spremenili zakonodajo, ki omogoča sedaj bistveno krajše postopke in 
odpravo podvajanja nekaterih postopkov - recimo pri presoji vpliva na okolje je običajno dolg in zapleten 
proces - tako da z naše strani bo to narejeno. Sedaj prihajamo v drugo fazo, ko bodo variante na mizi, ko 
bo treba doseči neko soglasje, dogovor lokalnih skupnosti. 
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NOVINARKA: Res bi bilo dobrodošlo, da bi bilo to čim prej. Saj morate tudi sami priznati, ko se peljete na 
Koroško, da ceste pač niso v ponos. Oziroma ovirajo tudi koroško gospodarstvo, slabe cestne povezave.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To drži. Včasih si želim, da bi nekateri ekonomisti ali pa politiki, 
ki v zadnjem času govorijo o t.i. pregrevanju slovenskega gospodarstva zaradi gradnje infrastrukture, 
večkrat prišli na Koroško ali pa na Kozjansko ali pa v Brkine in Posočje, se peljali po teh cestah in bi 
gledali. Gre dejansko za metanje denarja v neke neproduktivne infrastrukturne projekte ali pa gre v bistvu 
za reševanje nekih ključnih razvojnih in eksistenčnih problemov ljudi, ki živijo v teh pokrajinah. Ker če 
nekdo živi v Ljubljani in hodi malo na morje na dopust, vidi da je tam pač avtocesta narejena; pa gre 
včasih še do Maribora - njemu se zdi, da je investiranje v infrastrukturo res nekaj brez pomenskega, kar 
samo dviguje inflacijo. To je v zadnjih mesecih neka razprava, ki, če se bo prelila enkrat v prihodnosti v 
neko moč odločanja v parlamentu, lahko komplicira realizacijo teh projektov. Jaz verjamem, da se to ne 
bo zgodilo, ker ni samo Koroška tista, ki je infrastrukturno depriviligirana. Približno polovica Slovenije ima 
podobne probleme. Ne morda celotna regija, subregija pa zagotovo kot Koroška. Zaradi tega ker se je v 
zadnjih desetih, dvanajstih letih gradilo samo avtoceste, zanemarjalo pa se je omrežje državnih cest. Dalo 
bi se oboje, če bi se izbral pametnejši način. Toda to je sedaj za nami. Nima smisla jokat za izgubljenimi 
priložnostmi. Bistvo je, to kar sedaj lahko naredimo, naredimo čim prej in v realnem času. 
 
NOVINARKA: Zagotovo. Ker se mudite tukaj pri nas na Koroškem, koroški župani so zelo enotni glede 
ustanovitve koroške pokrajine. Obe koroški županji in župani so na zadnji seji sveta Koroške regije podprli 
predlog ravenskega župana, ki je pripravil skupno izjavo, s katero so jasno v dvanajstih točkah izrazili 
ogorčenje nad namigi tistih, ki skušajo izničiti prizadevanja za ustanovitev koroške pokrajine. Tukaj so 
Korošci zelo enotni. Svojo pokrajino hočemo. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Imate prav in vlada to podpira. Vsi predlogi, ki jih je vlada poslala 
v državni zbor v okviru tega paketa pokrajinske zakonodaje to željo, zahteve ali pa danost, seveda, 
upoštevajo. Koroška zagotovo bo pokrajina, če bo pokrajinski paket zakonodaje sprejet. Da bo sprejet 
vam jaz ne morem zagotovit, ker je ključen zakon, ki je izglasovan z dvotretjinsko večino. Koalicija te 
večine nima. Opozicija, tako kot se sedaj obnaša, lahko tu tudi pač nagaja. Vlada je dve leti resno delala 
na tem projektu. Od začetka mandata smo pripravili vse izračune. Nazadnje so zahtevali natančne 
številke prenosa sredstev državnega proračuna na pokrajinski nivo, tudi natančne številke 
prerazporeditve ljudi iz državne uprave po posameznih ministrstvih na pokrajinskem nivoju. Prejšnji teden 
je vlada tudi to naredila. Poslanci imajo pred sabo vse številke. Pa se vedno pojavljajo neke nove zahteve 
in malenkosti in pogojujejo: »če mi to ne bo všeč, ne bom glasoval.« Treba je povedat zelo odkrito, da pri 
takšnem projektu, ki zahteva spremembo več kot 50 zakonov in z izglasovanjem šestih sistemskih 
zakonov na novo, bo zagotovo kakšna napaka, pa na kaj se bo pozabilo. Nemogoče je to naredit 100% 
popolno. Vendar, ko sistem obstaja, ko pokrajine imamo je zakon možno popravljat zelo hitro. Ko se stvar 
vidi, lahko v enem mesecu kakšno malenkost popravimo. Če pa tega projekta ne speljemo, če tega ni, 
tudi popravljati ne bo kaj. Tisti, ki pogojujejo z neko malenkostjo, z enim tolarjem morda neke 
zagotovljene porabe, svoj glas, svoj ključen glas pri dvotretjinskem glasovanju zakona o pokrajinah, tisti 
se igrajo z usodo tega projekta. Slovenija pa pokrajine rabi. Mnogo priložnosti je neizkoriščenih. Tudi ko 
gre za črpanje evropskih sredstev. Ko gre za infrastrukturne projekte, ko gre za hitrejši razvoj, tudi za bolj 
smotrno porabo sredstev, zato ker pokrajin pač nimamo. Slovenija je naletela na velike težave leta 2004, 
ko smo šli v Evropsko unijo, v kateri so v glavnem države s pokrajinami, kjer so sistemi razvoja nekako 
naravnani na to, da je država razdeljena na pokrajinski nivo. Slovenija pa tega ni imela. Potem so na vrat 
na nos delali te razvojne statistične regije. Dvanajst jih je prejšnja vlada naredila. Sedaj tisti, ki so naredili 
dvanajst statističnih regij, trdijo, da je pa, ko gre za pokrajino, to preveč. Čeprav neke institucije so nastale 
- bilo bi nesmotrno, ne izkoristiti te podlage v kolikor pač obstajajo. 
NOVINARKA: Koliko pokrajin torej v Sloveniji vi zagovarjate? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne gre za to koliko jaz zagovarjam, ker je to popolnoma 
nepomembno. Dejstvo je, da pokrajini, če hočemo, da je uspešna, moramo dat tudi lastno identiteto. Se 
pravi, ljudje, ki nekje živijo, se morajo čutit pripadniki - na Koroškem, mislim da je to še posebej izrazito. 
Skratka, ljudje so ponosni, da so Korošci in na Primorskem so ponosni, da so Primorci, pa v Prekmurju so 
ponosni, da so Prekmurci. Drugače delamo neke umetne tvorbe. Nekaj teh t.i. statističnih regij je sedaj 
popolnoma nesmiselnih. Recimo Savinjska se razteza od avstrijske do hrvaške meje - od Kozjanskega do 
Savinjske doline se ljudje nikoli ne srečajo. Tukaj je to umetna tvorba. Savinjsko-Šaleška regija je nekaj, 
kar je pač povezano, ker se ljudje čutijo v veliki meri pripadni. Tako da je treba pač to upoštevat. Mi lahko 
rečemo, da bo šest pokrajin in naredili bomo nekaj okoli česar se bodo ljudje še dolgo časa prepirali. 
Občine bodo predlagale referendume itn., namesto da bi se koncentrirali na razvojna vprašanja. Štirinajst 
je številka, ki odraža želje ljudi in vlada je temu prisluhnila. Tisti, ki pravijo, da je to pač predrago, ne znajo 
to utemeljiti z nobenimi izračuni. Številka štirinajst je utemeljena z izračuni. Utemeljena je s konkretnimi 
projekti, ki so sedaj že predlogi zakonov. Nekaj od teh parlament že resno obravnava. Seveda, Koroška 
bo v vsakem primeru pokrajina. Prekmurje bo v vsakem primeru pokrajina. Sem prepričan, da tudi 
Savinjsko-Šaleška oziroma »Sa-Ša« bo pokrajina. Goriško bo pokrajina. Vlada bo pripeljala ta postopek 
do glasovanja. Potem bomo pač videli. Vlada tega ne more izglasovat. Vladna koalicija tega ne more 
izglasovati. To lahko izglasuje 60 poslanskih glasov v državnem zboru. Videli bomo kdo bo za in kdo bo 
proti. Odgovornost je tukaj širša, ne samo na vladi.  
 
NOVINARKA: Sedaj pa se posvetiva za trenutek ali dva podražitvam, ki jim v Sloveniji v zadnjem času ni 
videti konca. Minister za gospodarstvo magister Andrej Vizjak je nedavno povedal, da lahko vlada vpliva 
le na 10% cen, druge pa, da se prosto oblikujejo na trgu. Je temu res tako? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vlada v regulativi, ki smo jo sprejeli z vstopom v Evropsko unijo 
lahko vpliva samo na tiste cene, ki se oblikujejo v monopolnih sektorjih. V glavnem so to cene komunalnih 
storitev. To najbrž ni niti 10%. Ostale cene, tudi cene hrane, prehrambenih artiklov – to, kar je sedaj 
problem pri podražitvah, se oblikujejo prosto na trgu. Deloma lahko vlada vpliva na cene energentov - se 
pravi, bencinov, to kar plačujemo na črpalkah in kurilnega olja s tem, da dviguje in znižuje trošarine. 
Ampak tudi tukaj smo omejeni z najnižjo trošarinsko stopnjo. Vlada je zato, da zmanjša inflacijo, spustila 
trošarine na naftne derivate na najnižjo možno stopnjo. Naftni derivati so se v zadnjem času tudi pocenili. 
V veliki meri tudi zaradi tega, ker smo znižali trošarine. To so ukrepi, ki jih ima vlada v rokah. Vlada ne 
more določiti cene kruha, mleka, mesa. To oblikujejo trgovci. Ko je prišlo na svetovnem tržišču do slabe 
letine in tudi zaradi špekulacij - mnoge države izvoznice žita so ustavile izvoz, ker se špekulira, se 
pričakuje višje cene - je prišlo do podražitev. Vendar pa v večini drugih držav v Evropi trgovci teh 
podražitev surovin niso avtomatično prevedli v enake podražitve tudi končnih izdelkov. So pač poiskali 
notranje rezerve in se obnašajo konkurenčno. Pri nas je problem, ker je samo nekaj velikih trgovcev, ki se 
lahko - jaz ne trdim, da so se - ampak se lahko dokaj enostavno dogovorijo za neko cenovno politiko. 
Urad za varstvo konkurence potem rabi pač čas, da te stvari dokaže in prepreči. Ne trdim pa, da se je to 
zgodilo, ker nimam nobenih uradnih ugotovitev pred sabo. Pred sabo imamo vsi tisto, kar vidimo v 
trgovinah. Lahko primerjamo razliko med cenami istih proizvodov v Avstriji in pri nas pred enim letom in 
danes. Vidimo, da so naši trgovci cene dvigali bolj kot pa se je to dogajalo v sosednjih državah. To pač je 
problem. Vlada se z njim spopada v okviru pravnega reda, ki ga mora spoštovati. Veliko tukaj lahko 
naredijo tudi potrošniki, Urad za varstvo potrošnikov. So zelo aktivni. Z neko zamrznitvijo cen pa vlada ne 
more intervenirati. Veliko je teh zahtev, naj vlada nekaj naredi. Naj zamrzne cene. To se seveda ne more 
zgoditi. Treba je vplivat na to, da bodo tržne razmere normalne, da bo konkurenca dejansko omogočila 
samo toliko visoke cene kot bodo upravičene. O tem potekajo razprave. Jaz mislim, da se bo zadeva v 
nekem času umirila. Je pa Slovenija zaradi tega, ker ima zelo visoko gospodarsko rast, na nek način 
obsojena tudi na nekoliko višjo inflacijo. To ni nobena katastrofalna situacija. Ravno danes sem poslušal 
na radiu kritiko kandidata za predsednika države gospoda Gasparija, ki je govoril kakšne problem je 
sedanja inflacija v Sloveniji. V času, ko je bil gospod Gaspari finančni minister, je bila inflacija še enkrat 
višja, pa je govoril, da je to zgodba o uspehu. Tako da stvari so tukaj zelo poljudne.  
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NOVINARKA: V začetku letošnjega leta je bil podpisan socialni sporazum za odboje med leti 2007-2009. 
Dejali ste, da je socialni sporazum odraz zrelosti in učinkovitosti socialnega dialoga Slovenije. Sindikati 
zahtevajo, da se plače usklajujejo z inflacijo oziroma s cenami življenjskih potrebščin in produktivnostjo na 
ravni dejavnosti. Je napovedan protest sindikatov 17.11. po vašem mnenju upravičen ali ne? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Najprej je treba povedat, da pogajanja še potekajo. V tem 
trenutku je na to vprašanje nemogoče odgovorit z da ali ne. Tudi ni mogoče na ta problem, ki ste ga 
izpostavili odgovoriti z nekim linearnim ukrepom. Ni res, da so plače povsod prenizke in jih je povsod 
treba dvignit za 5%, ker to enostavno ni res. V Sloveniji imamo panoge, ki že s sedanjo plačno politiko 
težko dosegajo konkurenčnost. Računica je zelo enostavna - če se bodo stroški dela in drugi stroški 
dvignili, potem bodo ta podjetja propadla. To ni v nobenem interesu. So tudi podjetja in teh ni tako malo, 
kjer so rezultati dobri in kjer si tudi uprave, nadzorniki delijo visoke nagrade in dobičke in deleže. Lastniki 
vlečejo dividende iz teh podjetij, kjer so pa plače nizke. V teh podjetjih so pa zahteve po višjih plačah 
povsem upravičene in ne bodo ogrozile ne tega podjetja, ne slovenskih javnih financ. Mi podpiramo 
prilagojen, uravnotežen pristop, ker ni možno gledat na celotno gospodarstvo, na celotno plačno politiko 
skozi enotna očala. Stvar je pravzaprav dokaj preprosta. Tudi v interesu lastnikov podjetij ali kot pravimo 
delodajalcev je, da so zaposleni delavci pošteno plačani. Ker tisti, ki čuti, da je pošteno plačan bo tudi 
boljše delal. Dolgoročno se nikoli ne izplača šparat na delavskih plačah, če podjetje dosega dobre 
rezultate. Ti rezultati kmalu ne bodo več dobri, če se bo vodila takšna politika.  
 
NOVINARKA: Premier, pol ure, namenjene temu pogovoru, zelo hitro teče. Ampak vendarle čisto na 
kratko se še dotakniva meddržavnega odnosa z Republiko Hrvaško in s tem zapleta okoli ekološke 
ribolovne cone. Hrvaška ribolovna cona, ki naj bi jo Hrvaška uveljavila s 1.1.2008, kar pravzaprav nekako 
pomeni tudi zaplet - glede na to da je Slovenija članica Evropske unije - z Evropsko unijo. Kako mislite 
bodo stvari tekle v tej smeri? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Pravzaprav je Hrvaška ribolovno cono uveljavila že leta 2004. 
Potem zaradi protestov Slovenije, Italije in Evropske unije sklenila, da ta cona ne velja za države članice 
Evropske unije. Nastala je situacija, ko je ta cona pravzaprav veljala samo še za Hrvaško, ker ameriških 
ribičev v Jadranu ni, pa tudi drugih izven Evropske unije. So v glavnem italijanski, nekaj malega 
slovenskih in hrvaških. Ker smo mi v Evropski uniji, Italija je v Evropski uniji ta cona velja samo za 
Hrvaško. Nastala je politično paradoksalna situacija. Na kratko se jo lahko opiše s stavkom, da so se pač 
ustrelili v koleno. Politično pač nevzdržna. Ker so na Hrvaškem letos volitve je hrvaški sabor sprejel neko 
resolucijo, da bo pa s 1.1. naslednjega leta cona veljala za vse. Glede na to, da je Hrvaška sprejela 
obvezo, da ta cona ne bo veljala za Evropsko unijo - se pravi, niti za Slovenijo in niti za Italijo in druge 
članice Evropske unije in smo mi in Italija neposredno tangirani - je ta obveza prišla v pogajalski okvir 
Hrvaške. To je njena mednarodna oziroma evropska obveza. To v tem trenutku ni problem Slovenije. To 
je problem Evropske unije in Hrvaške. Hrvaška lahko to naredi in se poslovi do Evropske unije, ker bo 
izpadla popolnoma neverodostojna. Seveda, Hrvaška tega ne bo naredila. Po volitvah novembra na 
Hrvaškem se bo pač našla neka rešitev. Hrvaška ne bo tvegala članstva v Evropski uniji, niti velikih 
zamud zaradi tega vprašanja. Vendar pa bo treba počakati na hrvaške volitve. Jaz se ne bi vključeval v 
njihovo predvolilno kampanjo, tako kot delajo nekatere stranke v Sloveniji. 
 
NOVINARKA: Dobro. Čisto za konec še tole vprašanje. Ste pripravljeni na predsedovanje Evropski uniji v 
prvi polovici leta 2008. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Bomo pripravljeni. Priprave še potekajo. Je še nekaj malega 
časa. V tem finalu bomo pač postorili še tisto, kar je možno postoriti v zadnjih mesecih pred začetkom 
predsedovanja. Nekaterih stvari prej ni možno pripraviti, ker smo vezani tudi na dokumente, ki jih 
pripravlja Evropska komisija, ki ima svoj urnik - na Evropski parlament na druge evropske institucije. 
Lahko pa nas tudi kaj preseneti - še vse je kakšna stvar presenetila, ki jo niso načrtovali. To je prav za 
prav glavni izziv tega predsedovanja. Ampak pred izzivi nas čaka uveljavljanje nove evropske pogodbe, ki 
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bo letos sprejeta v času portugalskega predsedovanja. Vsaj tako kaže po uspešnem junijskem vrhu 
oziroma Evropskem svetu. Čaka nas srednjeročna revizija Lizbonske strategije, kjer mora Evropa 
ugotoviti ali smo dejansko postali bolj konkurenčni prostor kot pa je bila Evropa na začetku. To je 
povezano z vprašanjem gospodarske rasti, novih delovnih mest, varstva okolja, trajnostnega razvoja. 
Veliko konkretnih zadev bo potrebno uskladiti. To je najbrž gledano v celoti najtrši zalogaj našega 
predsedovanja. Na zunanjepolitičnem polju Evropske unije - tako kot sedaj stvari stojijo - je to najtrša 
preizkušnja Zahodni Balkan, določanje bodočega statusa Kosova. Upali smo, da se bo to zgodilo letos, 
ampak stvari so se zavlekle. Decembra šele pride poročilo ven. Ravno v času našega predsedovanja bo 
potrebno neko rešitev vgraditi v evropsko enotnost okrog tega vprašanja. Zaradi tega se že sedaj 
posvečamo pripravi terena, kot se temu pravi, zato da bomo takrat uspešni. Na Slovenijo se računa kot 
na poznavalko te regije. Seveda pa smo tudi neposredno zainteresirani do te regije - veliko je naših 
gospodarski interesov. Evropsko perspektivo regije pa zagovarjamo tudi iz načelnih razlogov, ker drugim 
priznavamo pravice, za katere smo si tudi sami prizadevali in jih na koncu uresničili v Evropski uniji.  
 
NOVINARKA: Premier Janez Janša zahvaljujem se vam za nocojšnji pogovor v studiu tukaj na Ravnah 
na Koroškem. Pa seveda čim bolj uspešno delo vlade tudi v prihodnje.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala lepa. Naredili bomo vse kar je v naši moči. 
 
NOVINARKA: Hvala pa tudi vam spoštovani gledalci in cenjene gledalke, da ste spremljali tale pogovor. 
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